
Ministeriet for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 
Sag/dok.: 369/241975 

 
Åbent Samråd i Folketingets Fødevareudvalg den 26. oktober 2006 kl. 
10.00 i værelse S-092  
 
 
Spørgsmål J: 

 

”Hvad er status for kontrolsamarbejdet mellem Fødevareministeriet og 
Skatteministeriet om ”Operation sorte fisk”?” 
 

(Det talte ord gælder) 
 
Svar: 

 

- Det fælles myndighedssamarbejde mellem Skatteministeriet og 
Fødevareministeriet blev som bekendt igangsat i februar i år som 
opfølgning på en omtale i Politiken af, at nogle virksomheder ville 
være parate til at overtræde reglerne for omsætning af fisk. 

 
- Myndighedssamarbejdet er forankret i en fælles projektgruppe, 

hvor den overordnede planlægning af kontrolaktionerne sker. Ud-
vælgelsen af emner til kontrol finder dog sted i regi af de to etable-
rede kontrolgrupper, henholdsvis ØST og VEST-gruppen. 
 

- Der har hidtil været gennemført to større og målrettede kampagner 
i henholdsvis ØST og VEST.  
 

- Ved den første kampagne i juni blev opmærksomheden især rettet 
mod fiskehandlere. 
 

- Resultatet af disse kontroller var umiddelbart mere opløftende, 
end det billede Politiken havde givet indtryk af. 
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- Tilbagemeldingen fra kontrollørerne var, at kontrolbesøgene gene-
relt blev gennemført i en god stemning, og flere fiskehandlere ud-
trykte tilfredshed med kontrolsamarbejdet.  
 

- I midten af september blev den anden kontrolkampagne gennem-
ført. Denne kampagne var især rettet mod virksomheder, som op-
køber fisk direkte fra fiskerne. 
 

- Kontrollerne afslørede en del uregelmæssigheder i relation til fi-
skerilovgivningen, heraf et par stykker i den mere alvorlige ende af 
skalaen.  
 

- Det drejer sig bl.a. om fisk landet uden om kvotesystemet (sorte 
fisk). Desuden kan det være arrangementer med de såkaldte ”skuf-
fefisk” (grå fisk), hvor både fisker og aftager er involveret i en til-
sidesættelse af fiskerireguleringen. Her kan der fx være tale om 
fisk, hvor landingstidspunkt og indrapporteringstidspunkt afviger 
fra hinanden eller tilfælde, hvor fartøjet, som har indrapporteret en 
fangst ikke har foretaget selve fiskeriet. 
 

- Disse sager er nu overdraget til politiet med anmodning om rejs-
ning af tiltale for de konstaterede overtrædelser.  Kravet til sankti-
on vil som minimum være bøde og evt. konfiskation. 
 

- Man skal huske på, at de gennemførte kontroller er sket ud fra en 
risikobaseret analyse, således at fokus især er blevet rettet mod de 
virksomheder, hvor kontrollørerne – på baggrund af deres erfaring  
kunne forvente størst muligt udbytte. 
 

- Antallet af overtrædelser skal derfor ikke tages som et udtryk for 
en gennemsnitsbetragtning af den samlede branche, men af den 
del af branchen hvor der erfaringsmæssigt har vist sig at være pro-
blemer. Kontrollen gennemføres dér, hvor vi får mest ud af indsat-
sen. 
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- Om selve kontrolsamarbejdet med SKAT vil jeg udtrykke stor til-
fredshed. Tilbagemeldingerne fra fiskerikontrollørerne har været 
positive, og det er mit indtryk, at de deltagende medarbejdere fra 
SKAT har haft samme vurdering af samarbejdet. 

 
- På den baggrund vil jeg ikke tøve med at kalde samarbejdet for en 

succes. 
 

- En 3. bølge vil også blive gennemført og der vil måske blive behov 
for flere 

 
 
 


